
                  

                                 

 

 
          D. 31/5 2021 

 
Til Børne- og Ungdomsudvalget 
Norddjurs Kommune 
 
 
Høringssvar til ressourcefordelingsmodeller på specialundervisningsområdet. 
 
Bestyrelsen har læst og drøftet de udsendte materialer. 
 
Vi ønsker ikke at pege på en af de udsendte modeller. Uanset hvilken model der vælges vil 
der opstå udfordringer i et område, som vil kræve ekstra ressourcer.  
 
Der er brug for en holdbar løsning for alle! 
 
Vi mener ikke, at den nuværende måde der arbejdes med specialundervisning i Norddjurs er 
den rigtige. Der er væsentligt mere brug for forebyggende arbejde. 
Samlet mener vi, at ressourcerne er tilstede i kommunen, men pt. er det svært at flytte 
ressourcer over til det forebyggende, som kan skabe mere luft med tiden. 
 
På Søren Kanne-skolen har vi et budget til specialundervisning, som er næsten lige så stort 
som til almendelen. Altså der bruges ca. 41. mio. kr. på ca. 150 elever i specialundervisning 
og ca. 44 mio. kr. på 1250 elever i almene klasser.  
Hvis vi f.eks. kunne flytte 10 – 15 mio. kr. over til ansættelse af ekstra personale i 
almendelen, vil der være mulighed for to voksne i alle indskolingsklasser og delvist to 
voksne i klasserne på mellemtrinnet. Dette kunne med de rette kompetencer hos 
personalet inkludere væsentligt flere elever i almendelen. Dvs. på sigt færre udgifter til 
specialundervisning. 
Vi har brug for økonomisk hjælp til at knække den stigende graf, over elever der sendes i 
specialtilbud. Men som man kan se af ovenstående, så er vi klar til at ændre nuværende 
tilgang. 
 
I stedet for at tage delbeslutninger om specialundervisningen og ressourcetildelingen til 
specialundervisning, bør det ses på som et samlet hele og kobles op med 
kvalitetsstandarderne for folkeskolen i Norddjurs Kommune. 
 
 
På bestyrelsens vegne 
 
 
 
Bjørn Johansen     
Bestyrelsesformand    


